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Protokół nr 02/02/2006 
Z posiedzenia Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady 

Miasta Gda ńska 
w dniu 11 grudnia 2006 roku o godz. 14.00 

w sali 208 
 Nowego Ratusza w Gda ńsku, przy ul. Wały 

Jagiello ńskie 1. 
 
 

Obecni: wg zał ączonych list obecno ści. 
 
Małgorzata Chmiel - Przewodnicz ąca komisji 
otworzyła pierwsze posiedzenie komisji, powitała 
wszystkich i zaproponowała nast ępuj ący porz ądek 
posiedzenia: 
 

 
I.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 
 
1. uchwalenia bud Ŝetu miasta Gda ńska na 2007 rok  – druk Nr 2  
 
opiniowanie w zakresie działania Komisji: 
1) Biuro Rozwoju Gda ńska, 
2) Wydział Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zaby tków, 
3) Referatu Informatyki, 
4) Wydział Geodezji, 
5) Wydział Skarbu, 
6) Wydział Programów Rozwojowych, 
7) Wydział Środowiska, w tym Powiatowy i Gminny Fundusz Ochrony  

Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
8) DRMG. 
Referuj ą: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, 

 
 

II.  Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 
 
PowyŜszy porz ądek przyj ęty został przez komisj ę 
jednogło śnie – 7 głosami „za”. 
 
 

PUNKT I 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
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1.  uchwalenia bud Ŝetu miasta Gda ńska na 2007 rok  – druk Nr 2  
 
 
Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Przedstawiła ogólne informacje o projekcie budŜetu Gdańska na 2007 
rok. Powiedziała między innymi, Ŝe do projektu zgłoszona zostanie przez 
pana Prezydenta autopoprawka, dotycząca środków na zadania 
inwestycyjne. Poinformowała, iŜ są to zmiany na kwotę 43 mln zł, czyli o 
taką kwotę zwiększą się wydatki inwestycyjne w 2007 roku. 
 
Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Uzupełnił wypowiedź pani dyrektor, przekazując ogólne dane o budŜecie 
miasta. Powiedział między innymi, Ŝe dochody (poza poprawką 
przedstawioną przez panią dyrektor) zaplanowano na kwotę 1 mld 468 
mln zł, wydatki na 1 mld 607 mln zł, co daje deficyt w wysokości 128 mln 
zł. Przypomniał takŜe, jakie są główne źródła dochodów. Wymienił 
między innymi, podatek PIT, 28%, z którego dochody oszacowano 413,9 
mln zł, a takŜe subwencje z budŜetu państwa na kwotę 285.3 mln zł.  
Poprosił panią dyrektor o podanie informacji o przychodach i 
rozchodach, a takŜe o finansowaniu długu. 
 
Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Powiedziała, Ŝe z autopoprawka do budŜetu, kredyt miasta wzrośnie o 7 
mln 835 tys. zł, czyli kredyt, zaciągnięty w bankach krajowych będzie 
wynosił 142 mln zł. Ponadto miasto będzie korzystało z kredytów na 
prefinansowanie kredytów unijnych na kwotę 82 mln 293 tys. zł. We 
wcześniej podanej kwocie 142 mln zł jest 40 mln zł kredytu z 
Europejskiego Banku Inwestycyjnego, ale ponadto planowane jest 
jeszcze  dodatkowo 60 mln zł.  
Podkreśliła, Ŝe nadal będzie niskie zadłuŜenie i podała aktualne 
wskaźniki, dotyczące zadłuŜenia.  
 
Dodała równieŜ, Ŝe miasto posiada w tej chwili na lokatach środki w 
łącznej kwocie 110 mln zł. 
 

1) BIURO ROZWOJU MIASTA GDAŃSKA 
 

 
Barbara Pujdak-  Z-ca dyrektora BRG 
Przedstawiła projekt budŜetu w zakresie Biura Rozwoju Gdańska, 
wskazując członkom komisji, iŜ informacje, które przedstawiła zawarte 
zostały na str. 158 projektu budŜetu Miasta Gdańska na 2007 roku. 
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Powiedziała takŜe, Ŝe jest nieznaczny wzrost środków w budŜecie, w 
porównaniu do ubiegłego roku. 
  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
Zapytała, czy uwzględniono środki w budŜecie to, o czym mowa była w 
zeszłym roku, czyli wymianę części sprzętu komputerowego? 
 
Barbara Pujdak-  Z-ca dyrektora BRG 
Odpowiedziała, Ŝe w tym roku w budŜecie zapisano 80 tys. zł. 
Powiedziała, Ŝe w tej chwili jest na przykład taka sytuacja w BRMG, ze 
jest 20 komputerów, zakupionych w 2000 roku, które zupełnie nie pasują 
do róŜnych programów, które w tej chwili są w sprzedaŜy i to jest duŜy 
problem. Podkreśliła, Ŝe mają nadzieję, Ŝe ta kwota wystarczy na 
wymianę sprzętu.  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Podkreśliła, ze to jest najwaŜniejsze narzędzie planistyczne w mieście i 
zapytała, czy kwota ta jest w stanie zabezpieczyć na najbardziej palące 
potrzeby? 
Zaproponowała, aby komisja wnioskowała o poziom, przynajmniej taki 
jak w poprzednim roku. 
 
Barbara Pujdak-  Z-ca dyrektora BRG 
Odpowiedziała, Ŝe z pewnością to nie wystarczy. 
Powiedziała równieŜ, Ŝe sukcesywnie starają się te komputery 
wymieniać, ale to jest stanowczo za mało, aby w 2007 je wymienić. 
 
Maciej Lisicki – wiceprzewodnicz ący komisji 
Zaproponował komisji wniosek do przegłosowania, aby zwiększyć te 
środki do poziomu 100 tys. zł. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Poddała wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie komisji. 
 
Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
11 grudnia 2006r. opiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2 . 
W budŜecie Biura Rozwoju Gdańska, komisja wnosi o zwiększenie środków 
na zakup niezbędnego sprzętu komputerowego o kwotę 20 tys zł.  
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Uzasadnienie 
W związku z nowym oprogramowaniem, niezbędnym do pracy Biura Rozwoju 
Gdańska, którego wymagania systemowe stają się coraz wyŜsze, zachodzi 
konieczność wymiany sprzętu komputerowego.  
 

PowyŜszy wniosek został przyjęty j – 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym 
się.  
 

Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania dot. BudŜetu Biura Rozwoju 
Gdańska na 2007r. 
 
Nikt się nie zgłosił, więc przystąpiono do głosowania nad opinią do 
budŜetu miasta Gdańska na 2007 rok w części Biuro Rozwoju Gdańska: 
 
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Biura Rozwoju Gdańska  zaopiniowała 
pozytywnie z poprawką – 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 

 
 
 

2) WYDZIAŁ URBANISTYKI, ARCHITEKTURY I OCHRONY 
ZABYTKÓW 

 
 
Andrzej Duch – Dyrektor WUAiOZ 
Omówił budŜet wydziału na 2007 rok, przytaczając informacje zawarte 
na stronach 158, 164 i 252 projektu budŜetu Miasta Gdańska na 2007 
rok. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
 
Głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono opiniowania. 
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Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
Komisja, budŜet Wydziału Architektury i Ochrony Zabytków  zaopiniowała 
pozytywnie – 4 głosami za, przy 3 wstrzymujących się. 

 
 

3) Referatu Informatyki 
 

 
Katarzyna śechowska – Referat Informatyki 
Omówiła część budŜetu miasta, czyli informacje na temat budŜetu 
referatu informatyki w Wydziale Polityki Gospodarczej, zgodnie z 
zapisem na stronie 167. 
Powiedziała między innymi, Ŝe zaplanowano nieco większe wydatki, niŜ 
w 2006 roku, które wynikają w bardzo duŜym stopniu z konieczności 
utrzymanie tego, co juŜ mają. Jednym z duŜych projektu „e-Gdańsk”-  
Gdańska Metropolia on-line, na który podpisano umowę na 
dofinansowania z Unii Europejskiej. W związku z czym, zobowiązania 
finansowe wynikają z realizacji tego zadania.  
Podkreśliła, iŜ równieŜ planowany jest zakup nowego sprzętu 
komputerowego, celem wymiany przestarzałego.  
Powiedziała, Ŝe Ŝeby utrzymać pełną kompatybilność i moc komputerów, 
to naleŜałoby wymieniać 1/5, czyli 20% komputerów co roku.  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
Zapytała, czy przeznaczono jakieś środki na wprowadzenie na terenie 
całego Gdańska zintegrowanego systemu teleinformatycznego, czyli 
bezpłatny internet. 
 
Katarzyna śechowska – Referat Informatyki 
Odpowiedziała, Ŝe jest to realizowane i juŜ w niektórych miejscach 
miasta jest to wdroŜone i funkcjonuje bezpłatny bezprzewodowy internet. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Powiedziała, Ŝe nie chodzi  o to, lecz o podłączeniu słuŜb 
bezpieczeństwa, szpitali, urzędów, bo to chodzi o oszczędność rozmów 
telefonicznych itd. 
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Katarzyna śechowska – Referat Informatyki 
Odpowiedziała, Ŝe miasto na razie nie planuje nawet rozpoznanie tego 
systemu, czy teŜ projektu. 
 
Stefan Grabski – członek komisji 
Zapytał, czy dzięki zmianom, radny będzie mógł korzystać z takich 
informacji, jak na przykład śledzenie losu swojej interpelacji? 
 
Katarzyna śechowska – Referat Informatyki 
Odpowiedziała, Ŝe jest to związane z rozwojem oprogramowania w 
Biurze Rady. Powiedziała równieŜ, Ŝe zaplanowane środki przyczynią się 
do tego, iŜ równieŜ radni będą mogli korzystać z takich informacji. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała, czy są jakieś jeszcze pytania? 
 
Krystian Kaczmarek – członek komisji 
Zapytał o system informacji przestrzennej, o koszt wdraŜania tego 
systemu na 2007 rok i czy ten system obejmuje równieŜ systemy 
interaktywne? 
 
Katarzyna śechowska – Referat Informatyki 
Odpowiedziała, Ŝe wydatki na rok przyszły w zakresie SIT, obejmują 
przede wszystkim asystę techniczną juŜ istniejących aplikacji, które 
pracują i zakup narzędziowego oprogramowania specjalistycznego. 
 
Więcej pytań nie było, więc  przystąpiono do głosowania. 
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Referatu Informatyki  zaopiniowała 
pozytywnie – 5 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 
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4) WYDZIAŁ GEODEZJI. 
 
Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Omówił zaplanowany budŜet wydziału na 2007 rok, przytaczając 
informacje ze stron 158, 159 i 59. 
Powiedział między innymi, Ŝe fundusze celowe są z dochodów 
bezpośrednich, które wynikają ze sprzedaŜy materiałów 
kartograficznych.  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
 
Krystian Kaczmarek – członek komisji 
Zadał pytanie dotyczące ewidencji gruntów. Ewidencja prowadzona jest 
w dwóch programach komputerowych, lecz są zalecenia Głównego 
Urzędu Geodezji, Ŝeby wprowadzać juŜ programy zintegrowane, takie 
jak EWI2000. Zapytał, czy wydział myśli o tym, Ŝeby w przyszłości taki 
program wprowadzić? 
 
Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Odpowiedział, Ŝe w tej chwili pracują nad integracją tą. Obserwują na 
stronach Urzędu Geodezji dwa programy i jeŜeli powiodą się czynności z 
pełną integracją, to skorzystają z program EWI2000. Podkreślił teŜ, Ŝe 
ten program udostępniany jest bezpłatnie.  
 
Marek Bumblis – członek komisji 
Powiedział, Ŝe z panem dyrektorem, dzięki zarządzeniu pana 
prezydenta, mięli przyjemność uczestniczenia w zespole przywracania 
historycznych nazw ulic. Zespół zakończył swoją działalność i zapytał, 
czy zostaną opracowane, czy teŜ wydane owoce pracy tego zespołu? 
 
Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Podkreślił, Ŝe zespół jeszcze nie zakończył pracy, poniewaŜ na 
polecenie Prezydenta, opracował opis 262 ulic ze Starego i Głównego 
Miasta.  W przyszłym roku taki opis historyczny powinien być 
udostępniony wszystkim internautom w formie kartograficznej i opisowej. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Nikt się nie zgłosił, więc przystąpiono do głosowania. 
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Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Wydziału Geodezji zaopiniowała 
pozytywnie – 5 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 
 

 
5) WYDZIAŁ SKARBU 

 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Omówił planowany budŜet wydziału, opierając się na informacjach 
zawartych na stronach 86 i 153 projektu budŜetu Miasta Gdańska na 
2007 rok. 
Powiedział miedzy innymi, Ŝe wydział generuje dochody gminy i to w 
znacznym stopniu.  
Zatrzymał się na bardziej szczegółowym omówieniu waŜnego elementu, 
a mianowicie zbywaniu lokali mieszkalnych. Powiedział, Ŝe sprzedaŜ 
lokali mieszkalny osiągnęła pułap około 2000 rocznie. Przekroczenie 
tego pułapu jest mało realne i to nie z przyczyn technicznych, czyli 
kwestii ilości ludzi, ale ze względu na stan prawny tych nieruchomości. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
 
Maciej Lisicki – wiceprzewodnicz ący komisji 
Zapytał, jaki jest w tej chwili średni okres oczekiwania osoby składającej 
wniosek o wykup lokalu mieszkalnego, jeśli nie ma problemów prawnych 
z danym lokalem? Pytanie zadał w tym w celu ustalenia, czy są 
ewentualne zatory z przyczyn ludzkich, czy teŜ sprzętowych? 
 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Odpowiedział, Ŝe przy teoretycznym załoŜeniu, Ŝe nie ma Ŝadnych 
przeszkód prawnych, to czas oczekiwania na nabycie lokalu 
mieszkaniowego to okres od 3 do 3,5 miesięcy. Podkreślił, Ŝe praktyka 
wskazuje, Ŝe rzeczywisty czas oczekiwania jest około 5 miesięcy. 
Warunki, w jakich pracuje wydział oczywiście mogłaby ulec zmianie. W 
pomieszczeniach pracuje po 3 pracowników i udzielanie informacji 
mieszkańcom przez osoby w pokoju, powoduje dyskomfort pracy. 
Jeśli chodzi o lokale, w których występują przeszkody prawne w zbyciu, 
to okres oczekiwania bardzo się wydłuŜa. Wyjaśnił dlaczego. 
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Sylwester Pru ś – członek komisji 
Zadał pytanie, opierając się na tym, Ŝe odmówiono wpisu do księgi 
wieczystej np. z powodu róŜnych okresów uŜytkowania wieczystego. 
Powiedział, Ŝe spotkał się z takim przypadkiem, Ŝe w budynku 
sprzedawano na 99 lat i na 45 lat, co staje się kuriozum i takie rzeczy nie 
powinny się dziać. A dzieją się, bo w trakcie przygotowywania wniosku 
nie jest weryfikowany ten okres uŜytkowania wieczystego, tylko w 
księgach wieczystych dopiero to wychodzi i dlatego jest tym faktem 
zdziwiony.  Zapytał, jak to się dzieje? 
 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Odpowiedział, Ŝe rzeczywiście, Ŝeby móc sprzedać lokal mieszkalny, 
Ŝeby dojść do okresu, który jest uwidoczniony w księdze wieczystej, jest 
moŜliwość sprzedaŜy na 45 lat. To nie jest absurd, bo dzięki temu moŜna 
to sprzedać. Natomiast, Ŝeby zweryfikować, Ŝe by data na którą 
ustanowione zostało uŜytkowanie wieczyste była ta sama dla wszystkich, 
powoduje te słynne zatory. 
 
Po krótkiej dyskusji na temat problemu wykupu nieruchomości przez 
wspólnoty, 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Przywołała komisję do zadawania pytań do budŜetu wydziału.  
 
Nikt się nie zgłosił. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Wydziału Skarbu zaopiniowała 
pozytywnie – 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 
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6) WYDZIAŁ PROGRAMÓW ROZWOJOWYCH 
 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Omówił szczegółowo budŜet wydziału, zgodnie z informacjami zawartymi 
w projekcie uchwały. Powiedział między innymi, Ŝe jeśli chodzi o układ 
graficzny  i tzw. klasyfikację budŜetowa, to róŜnice w porównaniu do 
budŜetu są widoczne i wynika to tylko z tego, Ŝe jak jakaś inwestycja 
dofinansowywana jest ze środków unijnych, to zapisane jest to juŜ w 
innym paragrafie. Ale całościowo plan inwestycyjny równy jest zapisom 
w budŜecie. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
Zapytała, czy do WPI będą wprowadzane tylko te zadania, których 
dokumentacja będzie robiona? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe do WPI zostają proponowane radnym do  
wprowadzenia zadania, tylko takie, które zawarte są w załączniku nr 4 
do uchwały. Sama obecność w załączniku nr 4 wiąŜe się z tym, Ŝe 
dokumentacja jest kompletowana do danego zadania. Do takich zadań 
przygotowane są koncepcje programowo – przestrzenne oraz wyceny 
kosztów realizacji i harmonogramy wstępne realizacji. 
Podkreślił równieŜ, Ŝe bardzo waŜną kwestią przy projektach 
inwestycyjnych są protesty społeczne. Powiedział, Ŝe Ŝadna inwestycja 
nie moŜe być dofinansowana ze środków komisji europejskiej, jeŜeli przy 
jej realizacji występują protesty społeczne. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Podkreśliła, Ŝe to dyskusja na inny termin i poprosiła o kontynuowanie 
referowania budŜetu wydziału. 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe jeśli chodzi o wydatki bieŜące wydziału, to zamykają się 
kwotą 770 tys. zł, która wiąŜe się z opracowaniami studialnymi i 
udziałem miasta w projektach tzw. miękkich. Powiedział równieŜ, Ŝe 
takich projektów w tej chwili jest cztery, prowadzone wspólnie z innymi 
miastami. Dotyczą one róŜnych aspektów działalności inwestycyjnej i 
realizacyjnej.  
Podkreślił, Ŝe jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne, to juŜ teraz wiadomo, 
Ŝe przyszły rok zamknie się w kwocie około 330 milionów zł. W tym około 
175 milionów, to są kontynuowane zadania, dofinansowywane ze 
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środków komisji europejskiej. Ponad połowa środków na inwestycje, to 
środki unijne. 
Powiedział takŜe, Ŝe w omawianym roku realizowane będzie ponad 105 
zadań inwestycyjnych, z czego 63 zadania, to są inwestycje typowo 
komunalne, prowadzone przez gminę i 33 zadania inwestycje, są to tzw. 
lokalne inicjatywy inwestycyjne.  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała, jak to jest z lokalnymi inicjatywami inwestycyjnymi? W jaki 
sposób zaakceptowano właśnie te zawarte w projekcie budŜetu, a 
innych, które były przyjęte w terminie nie zostały ujęte? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wyjaśnił, Ŝe obowiązuje ich uchwała Rady Miasta, która określa zasady 
wyboru lokalnych inicjatyw inwestycyjnych.  Zgodnie z tą uchwałą 
przedkładają do projektu budŜetu wszystkie zakwalifikowane i 
spełniające warunki zgłoszenia, dzieląc te środki, które mają na te 
zgłoszenia, procentowo. 
 
Sylwester Pru ś – członek komisji 
Zapytał, gdzie mógłby uzyskać komplet wniosków złoŜonych i 
ewentualne wady formalne tych, które nie przeszły selekcji? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe w Wydziale Programów Rozwojowych, w pokoju nr 401 
u pani Hanny Staszewskiej. 
 
Maciej Lisicki – wiceprzewodnicz ący komisji 
Zapytał, co z programem Hewelianum? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe musieli uniewaŜnić ten projekt ze względu na 
występujące w przetargach koszty, ale Ministerstwo Rozwoju 
Regionalnego wyraziło zgodę na zmianę struktury projektu Hewelianum, 
ograniczenie jego zakresu i zwiększenie stopnia dofinansowania. 
Pierwotnie dofinansowanie miało być na 50 % kosztów, a ministerstwo 
wyraziło zgodę na zmianę na 75%.  
 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała o ulicę Nadmorską i Kapliczną, bo podobno środki, które 
zostały przeznaczone na prace są niewystarczające. 
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Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe będzie musiał wyjaśnić kwestię zapisów w budŜecie, 
bo brakuje tam informacji o udziale Gminnej Infrastruktury Wodociągowo 
– Kanalizacyjnej, poniewaŜ oni finansują kanalizację i wodociąg. W 
budŜecie są wpisane tylko środki miasta na nawierzchnię i drogi. 
Prawdopodobnie trzeba będzie to zmienić w WPI. 
 
Marek Bumblis – członek komisji 
Zapytał o halę sportową na granicy Gdańska i Sopotu. Zadał pytanie, czy 
to prawda, Ŝe 15 stycznia rozstrzygnięty ma być przetarg? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe z informacji, jakie posiada, to prawdopodobnie tak, ale 
nie chciałby wchodzić w kompetencje Sopotu. 
 
Marek Bumblis – członek komisji 
Zapytał, gdzie w budŜecie zapisane są środki na programowanie 
załącznika nr 4 do WPI? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe są to środki zapisane w WPI na opracowanie studialne, 
a dokładnie na stronie 321. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała O Gdański Program Rewitalizacji, czy on obejmuje tylko kolejne 
opisowe prace, czy konkretne działania, chodzi tu równieŜ o Oliwę? 
Zapytała równieŜ o trasę Słowackiego, a dokładniej o przebudowę 
skrzyŜowania z Al. Grunwaldzką? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe priorytetem najbliŜszego WPI jest układ drogowy 
Gdańska i są trzy, jakby zasadnicze zadania, na których się skupiają: 
Trasa Sucharskiego, Trasa Słowackiego i Trasa W-Z. Wyjaśnił, dlaczego 
nazwano to trasami, a nie ulicami. Podkreślił, Ŝe Trasa Słowackiego 
obejmuje od połączenie z ulicą Marynarki Polskiej, czyli od przyszłego 
tunelu pod Martwą Wisłą, aŜ  do lotniska, czyli tzw. Nowej Słowackiego 
obejmującej lotnisko. Trasa Słowackiego jest dopiero dzielona na etapy i 
etapem pierwszym będzie połączenie istniejącej trasy od ul. Potokowej 
do Al. Grunwaldzkiej. W drugim etapie będą inwestycje w stronę ul. 
Kościuszki tak, aby jak najszybciej kontynuować aŜ do ul. Marynarki 
Polskiej. 
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Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Podkreśliła, Ŝe w jej pytaniu chodzi tylko o to skrzyŜowanie z Al. 
Grunwaldzką. Zapytała, jak czasowo przedstawia się sytuacja wyburzeń 
mieszkań na odcinku od Grunwaldzkiej do nasypu ul. Słowackiego. 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe jeśli tylko otrzyma projekt budowlany i harmonogram 
realizacji inwestycji, bo jeszcze go nie ma, to wówczas będą 
proponowane zmiany w budŜecie, poniewaŜ na chwilę obecną nie jest w 
stanie określić kosztów. 
 
Jeśli chodzi o rewitalizację, to odpowiedział, iŜ środki w budŜecie 
przeznaczone są na opracowania studialne.  
 
Krystian Kaczmarek – członek komisji 
Zapytał, czy przy tak wielu inwestycjach drogowych są jakieś plany, 
związane z odkorkowaniem dzielnicy Gdańsk – Południe? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe najlepszą odpowiedzią jest zerknięcie do WPI, bo jest tam 
pozycja – system drogowy Gdańsk – Południe. Podstawowymi drogami, 
które tam będą to Nowa Łódzka i Nowa Świętokrzyska. 
 
Stefan Grabski – członek komisji 
Poruszył ponownie temat ulicy Słowackiego. Ze zdziwieniem stwierdził, 
Ŝe to niesamowite, Ŝe w przyszłym roku tak mało się tam będzie działo, 
bo przecieŜ lotnisko z miesiąca na miesiąc obsługuje coraz więcej 
samolotów i w krótkim czasie moŜe stać się niemoŜliwy dojazd tą trasą.  
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała o Gdańską Szkołę Floretu w dzielnicy VI Dwór, a dokładnie o 
halę? 
 
Krzysztof Rudzi ński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe nie zostanie rozpoczęta ta inwestycja dopóki, dopóty 
Ministerstwo Sporu nie określi się w finansowaniu jej. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała członków komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania do budŜetu 
wydziału? 
 
Nikt się nie zgłosił, więc przystąpiono do głosowania. 
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Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Wydziału Programów Rozwojowych 
zaopiniowała pozytywnie – 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 

 
 
 

7) WYDZIAŁ ŚRODOWISKA, W TYM GMINNY I POWIATOWY 
FUNDUSZ OCHRONY ŚRODOWISKA I GOSPODARKI WODNEJ 

 
Dagmara Nagórka – Kmiecik – Kierownik Polityki Ekol ogicznej 
Przedstawiła budŜet wydziału, zgodnie z informacjami zawartymi w 
projekcie na stronach: 142,143, 239 – 241 i 244. Omówiła równieŜ 
budŜet GFOŚiGW, zgodnie z zapisem na stronach 54 – 58. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
Zapytała o środki w budŜecie na tzw. „psią toaletę”, o której mowa była 
kiedyś na komisji. 
 
Dagmara Nagórka – Kmiecik – Kierownik Polityki Ekol ogicznej 
Odpowiedziała, Ŝe jest to zapisane w pozycji 4 na str. 55: pilotaŜowy 
program wdraŜania sprzątania po zwierzętach domowych. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytał o kwotę w poz. 12 na stronie 55? 
 
Dagmara Nagórka – Kmiecik – Kierownik Polityki Ekol ogicznej 
Potwierdziła, Ŝe jest to kontynuacja tego programu, a pozycja, o której 
wspomniała wcześniej, to jest to dotacja z miasta dla Zarządu Osiedla 
StrzyŜa. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Zapytała członków komisji, czy mają pytania? 
 
Krystian Kaczmarek – członek komisji 
Zapytał o ujęcie wody w Straszynie, czy są jakieś kontrole i 
monitorowanie czystości tej wody? 
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Dagmara Nagórka – Kmiecik – Kierownik Polityki Ekol ogicznej 
Odpowiedziała, Ŝe jeśli chodzi o jakość wody z ujęcia Straszyn, to jest 
ona na bieŜąco kontrolowana przez operatora ujęcia Saur Neptun 
Gdańsk. 
 
Stefan Grabski – członek komisji 
Zapytał o  wysypisko Szadółki i monitoringu powietrza na tym obszarze? 
Drugie pytanie zadał w sprawie hałdy w Wiślince, czy zmieniający się 
kolor z białego na czarny nie wpływa przypadkiem źle na zdrowie 
mieszkańców tego rejonu?  
 
Dagmara Nagórka – Kmiecik – Kierownik Polityki Ekol ogicznej 
Odpowiedziała krótko w gestii hałdy, Ŝe nie ma opinii, Ŝe hałda szkodzi 
mieszkańcom.  
Jeśli chodzi o Szkółki, to jedna ze stacji monitoringu zlokalizowana jest 
blisko Szadółek. 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Przywołała wszystkich do trzymania się porządku obrad i zadawania 
pytań do budŜetu wydziału. 
 
Więcej nikt nie zgłosił pytań, więc przystąpiono do głosowania.   
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 

 
 
Komisja, po krótkiej dyskusji, budŜet Wydziału Środowiska, w tym Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zaopiniowała 
pozytywnie – 3 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 

 
 

8) DYREKCJA ROZBUDOWY MIASTA GDAŃSKA 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Powiedział, Ŝe gro zadań inwestycyjnych, które znajdują się w Planie 
Inwestycyjnym realizują dwie jednostki wykonawcze, tj. DRMG i ZDiZ. 
Następnie przedstawił budŜet DRMG, zgodnie z informacjami zawartymi 
na Stroniach: 160, 272-287. 
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Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Otworzyła dyskusję. 
Zapytała o to, czy do DRMG wpłynął protest w sprawie budowy tzw. 
„Drogi Zielonej”? Zapytała równieŜ o protesty w sprawie budowy ulicy 
Gospody. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Odpowiedział, Ŝe teŜ otrzymali te protesty i zostało w tej sprawie 
zorganizowane spotkanie w najbliŜszą środę, w którym będzie 
uczestniczył równieŜ Prezydent Karnowski, na którym będzie ustalane, 
co dalej. 
 
Więcej głosów w dyskusji ni było, więc przystąpiono do opiniowania 
budŜetu DRMG. 
 
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta 
Gdańska na posiedzeniu  w dniu  11 grudnia 2006 
roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 2. 
 
BudŜet Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, komisja zaopiniowała 
pozytywnie – 3 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 
 
 

Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Poinformowała, iŜ komisja zajmie się teraz opiniowaniem projektu 
budŜetu miasta Gdańska w całym zakresie działania komisji. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Komisja Rozwoju Przestrzennego, zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2007 rok, w zakresie działania komisji. - 
3 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 

 
 
 
 
 



 17 

PUNKT II 

Sprawy wniesione, wolne wnioski 
 
Małgorzata Chmiel – Przewodnicz ąca komisji 
Poinformowała, Ŝe wpłynęły pisma do wiadomości komisji, które są do 
wglądu w pokoju 120. 
 
Następnie zamknęła posiedzenie komisji. 
 
 
 
Protokolant 
 
Katarzyna Kosatka 
         Przewodnicząca 
 
 
               Małgorzata Chmiel 


